
Опитування випускників аспірантури КПІ ім. Ігоря Сікорського  
за спеціальністю 035 "Філологія" 

 

 
 

 

 

 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 



 
 

 



 

 



 
 

 

 



 

 

 



 

Якщо Ви обрали відповідь «Так», прокоментуйте, як було вирішено конфлікт.1 

response 
Проблему було обговорено в особистому порядку 

 
 
 
 

 



 

Чи надало Вам, на Вашу думку навчання в аспірантурі додаткові конкурентні 

переваги на ринку праці? Які? 
Ні 

Так. звання, посаду. 

Рівень оплати праці  

На освітньому ринку кандидатська дисертація є необхідністю і свідчить про високий 

рівень системної підготовки 

Надало безліч переваг 

У кандидатів наук трохи вища заробітня платня ніж у звичайних викладачів, але різниця 

зовсім невелика. 

Професійний досвід 

Науковий ступінь дозволяє обіймати вищу посаду з вищою оплатою праці, глибокі знання 

зі спеціальності сприяють багатопрофільності і дозволяють виконувати ширше коло 

завдань 

Так, більш сформований науковий світогляг і більше перспектив власного розвитку 

конкурентні переваги на ринку праці 

В принципі так. Вища заробітня плата. 

 
 

Які посади, на Вашу думку, можуть займати випускники аспірантури за 

напрямом 035 Філологія? 
викдачач, перекладач, вчитель, туроператор,  

викладач (доцент), перекладач, редактор, копі-райтер 

Керівник проєктів і програм, НПП, науковий співробітник, лінгвіст, перекладач тощо  

Викладач ВНЗ, перекладач, менеджер в освітній сфері 

викладач, перекладач тощо  

Викладач, завідувач кафедри, замдеканаа 

Доцент, (докторантури) професор 



Викладач, доцент, редактор, перекладач 

викладач 

лектори 

Доцент, перекладач або інші посади, що вимагають знання іноземної мови.  

 
 

Чому, на Вашу думку, Вас НЕ НАВЧИЛИ в аспірантурі, а це необхідно під час 

Вашої роботи та на сучасному ринку праці в цілому? 
правильне використання електронних ресурсів для написання наукових праць  

системно аналізувати ринок праці, підлаштовуватись під нові вимоги, орієнтуватись на 

роботодавців. 

Всьому навчили, нарікань і зауважень немає 

Усім задоволена, аспірантура - це школа життя 

Немає такого 

Всьому навчили 

Усьому необхідному, корисному й важливому навчили. 

На той час не вистачало інформації про можливості публікації наукових робіт у 

закордонних виданнях, інформаційний пошук іноземних базах даних 

Важко відповісти 

? 

Не можу відповісти на це питання. 

 
 

Які дисципліни, на Вашу думку, необхідно ДОДАТИ до освітньо-наукової 

програми? 
корпусна лінгвістика,наукові дослідження, ділове мовлення,  

за моїх часів не було нічого, що є зараз. цього і так достатньо! 

Актуальний перелік ОК є вичерпним 

Все влаштовує 

ОСВІТНЬО-НАУКОВА ПРОГРАМА ВЛАШТОВУЄ В ПОВНОМУ ОБСЯЗІ 

Всіх дисциплін вистачає 

В цілому, все задовольняє. 

Рік закінчення 2012, майже 10 років пройшло, не знаю, що там зараз  

Важко відповісти 

? 

Про методи наукових досліджень. Особливо про різні статистичні методи, які 

використовуються в публікаціях міжнародних видань, що входять до наукометричних баз 

Web of Science, Scopus. 

 
 

Які дисципліни необхідно ВИЛУЧИТИ з освітньо-наукової програми? 



ті, що немають жодного відношення до наукових досліджень  

- 

Жодної  

Жодної 

Немає таких 

Не потрібно вилучати дисципліни 

Жодних з наявних, на мою думку, вилучати не потрібно. 

Рік закінчення 2012, майже 10 років пройшло, не знаю, що там зараз  

Важко відповісти 

? 

Не можу відповісти на це запитання, оскільки не пам'ятаю всіх дисциплін, що читалися, та 

й їх небагато було. 

 
 

Надайте, будь ласка, пропозиції щодо покращення якості освітньої діяльності 

та якості освіти за ОНП «Філологія» в КПІ ім. Ігоря Сікорського 
усучастини дисципліни відповідно до технологічного розвитку 

- 

Зауважень немає 

Проводити ще більше зустрічей з представниками ринку праці, хоча їх  і зараз дуже 

достатньо, але нові контакти і комунікація це завжди плюс 

Лише слова щироі вдячності!  

Створити вчену раду для захисту дисертацій за спеціальністю "Філологія" на базі НТУУ 

"КПІ ім. І. Сікорського" 

Збільшення кількості наукових конференцій з можливістю безкоштовного опублікування 

статей 

Добре було отримувати зворотній зв'язок від аспірантів після прослуховування кожного 

курсу, щоб з'ясувати чи оскільки отримані результати співпадають з очікуваннями, і чого 

"не вистачило", щоб відповідно коригувати програми дисциплін. 

Більше можливостей для апробації отриманих результатів покращить якість освітньої 

діяльності 

Семінари щодо написання статей в журналах Scopus і WoS. 

Аспіранту потрібно багато працювати з іноземною літературою, до якої майже завжди 

доступ платний, тому моя пропозиція - щоб університет забезпечив безкоштовний доступ 

до фахової іноземної літератури. 

 



 
 


